
ZAPISNIK 

12.  sjednice Upravnog vijeća Etnografskog muzeja, održane 30.1.2023. godine s početkom u 12:00 

sati, u prostorijama zgrade Muzeja, Trg Mažuranića. 

 

Prisutni članovi Upravnog vijeća: 

Dr.sc. Tea Škokić, predsjednica Upravnog vijeća, 

Dr. sc. Kosjenka Laszlo Klemar, zamjenica predsjednice Upravnog vijeća,  

Dr.sc. Sanja Potkonjak, članica Upravnog vijeća,  

Mr.sc. Aleksandra Vlatković, članica Upravnog vijeća,  

Ljiljana Vilus Japec, članica Upravnog vijeća. 

 

Prisutne osobe izvan Upravnog vijeća: 

Dr. sc. Goranka Horjan, ravnateljica Etnografskog muzeja, 

Dr.sc. Iris Biškupić Bašić, predsjednica Stručnog vijeća, 

Mirjana Klasić, voditeljica računovodstva, 

Jerka Bušić, tajnica Etnografskog muzeja. 

 

Predsjednica Upravnog vijeća predlaže sljedeći dnevni red: 

1.   Prihvaćanje dnevnog reda 

2.   Prihvaćanje zapisnika 11. sjednice Upravnog vijeća 

3.   Godišnje financijsko izvješće za 2022. godinu  

4.   Izvršenje proračuna prema rebalansu financijskog plana za 2022. godinu 

5.   Godišnje izvješće o radu Muzeja u 2022. godini 

6.   Osvrt predsjednice Stručnog vijeća na program rada u 2022. godini i projekcija za 

2023. 

7.   Usvajanje plana nabave za 2023. godinu 

8.   Usvajanje Pravilnika o uredskom poslovanju  

9.   Usvajanje Pravilnika o izmjenama Pravilnika o unutarnjem ustrojstvu i načinu rada 

Etnografskog muzeja 

10.  Izvješće o stanju projekta i obavijest  o potrebi novog produženja roka izvršenja 

ugovora za projekt u Kačićevoj 9/2 

11.  Obavijest o provedbi aktivnosti sufinanciranih iz Fonda solidarnosti EU 

                            12.   Obavijest o ishodu natječaja za zapošljavanje administratora 

                            13.   Razno 

 

 

1. 



 

Dnevni red jednoglasno je prihvaćen.  

 

2. 

Zapisnik 11. sjednice Upravnog vijeća održane 29.12.2022. jednoglasno je prihvaćen. 

 

3. 

Voditeljica računovodstva Mirjana Klasić izlaže financijske rezultate poslovanja Muzeja za 2022. 

godinu koji je vidljiv iz tablice izvještaja o prihodima i rashodima, primicima i izdacima, u valuti kune. 

Ukupan prihod iznosi 31.465.314,57 kn, dok je rashod ukupno 39.398.472,80 kn. Manjak prihoda 

poslovanja od 7.933.158,26 kn nastao je zbog nedoznačenih sredstava za EU projekt od SAFU-a i 

Grada, točnije za 20. i 21. privremenu građevinsku situaciju za mjesec studeni i prosinac 2022. godine, 

zbog nedoznačenih materijalnih troškova za studeni i prosinac 2022. godine te za plaće zaposlenika za 

mjesec prosinac 2022. godine. Porasli su vlastiti prihodi u odnosu na 2021. godinu jer se povećala 

prodaja ulaznica i suvenira, a naplaćen je i značajan iznos s osnova naknade štete za vozilo uništeno u 

prometnoj nesreći. Višak vlastitog prihoda poslovanja iznosi 33.970,00 kn i prebijen je sa ukupnim 

manjkom poslovanja. Najveći dio troškova tiče se investicijskog projekta u Kačićevoj, projekta 

financiranog iz Fonda solidarnosti i opremanja zgrade muzeja radi povećanja dostupnosti za slijepe i 

slabovidne.  

Ravnateljica Goranka Horjan nadodaje da su u ovom trenutku u obradi tri građevinske privremene 

situacije od kojih je jedna plaćena, a dvije neplaćene. Osnivač je namjeravao platiti sve građevinske 

situacije do kraja 2022. godine kako se ne bi opterećivao proračun za 2023. godinu, međutim, to nije 

uspjelo, te se dio troškova iz EU projekata planiranih u 2022. godinu ipak prenosi u 2023. godinu. Samo 

je nabava opreme za slijepe i slabovidne u cijelosti plaćena u 2022. godini. 

Predsjednica Vijeća Tea Škokić zaključuje kako su stavke koje se svake godine planiraju na isti način 

uglavnom unutar istih okvira, a najveće razlike primjećuju se u vezi EU projekata i rashoda za 

zaposlenike. Voditeljica računovodstva potvrđuje zaključak predsjednice Vijeća da bi nastali manjak 

trebao biti anuliran u ožujku ove godine. 

Nakon rasprave, članice Vijeća jednoglasno  

USVAJAJU 

godišnje financijsko izvješće Etnografskog muzeja za 2022. godinu  

 

4. 

Voditeljica računovodstva izvještava Vijeće o izvršenom proračunu u 2022. godini prema rebalansu 

financijskog plana za isto razdoblje, po izvorima financiranja. Ističe da su sredstva utrošena u okviru 

planiranih, osim određenih stavki za koje se sredstva nisu utrošila u 2022. godini jer se nisu stigla 

odraditi, to se odnosi na Kačićevu i Fond solidarnosti. Muzejski programi su izvršeni prema planu, a 

troškove energenata sufinancira država slijedom čega su utrošena sredstva unutar planiranih unatoč 



tome što je došlo do značajnih poskupljenja. Napominje da se izvršenje propračuna prati na 3. razini, 

na kojoj ga Upravno vijeće i usvaja.  

Nakon rasprave, članice Vijeća jednoglasno  

USVAJAJU 

izvješće o izvršenju proračuna Etnografskog muzeja prema rebalansu financijskog plana za 2022. 

godinu. 

 

5. 

Ravnateljica Goranka Horjan predstavlja članicama Vijeća godišnje izvješće o radu Muzeja u 2022. 

godini. Iskazuje zadovoljstvo ostvarenim rezultatima unatoč kontinuiranim problemima s 

neadekvatnim prostorom u glavnom zgradi muzeja, nedostatkom radne snage i povećanim opsegom 

posla zbog provedbe dva velika investicijska EU projekta. Središnja izložba u drugoj polovici godine 

„Lica gladi“ polučila je izniman uspjeh.  Na temu prehrane ostvarena je suradnja s udrugama i bolnicom 

za poremećaje u prehrani, sve kroz edukativne radionice, predavanja i natječaje te je povećana 

vidljivost Muzeja u medijima. Učinjeni su i dodatni pomaci u registraciji muzejske građe i digitalizaciji 

koja će pomoći u praćenju i registraciji fundusa. Zapaženo je i sudjelovanje Muzeja na stručnim i 

znanstvenim skupovima, a osobito projekt o braći Seljan u Južnoj Americi u okviru međunarodne 

kulturne suradnje koji je bio izuzetno posjećen.   

Nakon provedene rasprave, članice Vijeća jednoglasno 

USVAJAJU 

godišnje izvješće o radu Etnografskog muzeja za 2022. godinu. 

 

6.  

Predsjednica Stručnog vijeća dr.sc. Iris Biškupić Bašić navodi da su zaposlenici Muzeja u protekloj 

godini bili izuzetno aktivni na brojnim područjima muzejske djelatnosti i puno je toga napravljeno iako 

se poslovanje odvija u neodgovarajućim uvjetima, osobito što se tiče zastarjele infrastrukture. 

Nastavljen je rad na muzejskim zbirkama koje se kod obrade stalno nadopunjuju i usavršavaju. U 

prvom dijelu godine još su bile na snazi protuepidemijske mjere, a cijelu veljaču je muzej bio zatvoren, 

no usprkos tome muzej je bio prisutan u medijima i privukao je brojne posjetitelje u svoje prostore. 

Posebno ističe da je program o braći Seljan u Južnoj Americi vrlo značajan i vrijedan projekt, kako ovdje 

u Hrvatskoj, tako i za Hrvate u Južnoj Americi koji su njime oduševljeni. Ove 2023. godine u planu je 

preseljenje u novi prostor u Kačićevoj i mišljenja je da bi se muzej trebao na neko vrijeme zatvoriti za 

posjetitelje dok traju pripreme za selidbu kako bi se osiguralo dovoljno prostora za oprezno pakiranje 

i prenošenje muzejskih predmeta. Prostori zgrade su trenutno zatrpani i predmetima koji su 

predloženi za otpis zbog oštećenja u potresu. S pakiranjem građe se može početi i vrlo brzo, ali još nije 

utvrđeno vrijeme kada će započeti preseljenje. U međuvremenu je iz muzeja otišlo troje restauratora 

koji su ključni za manipuliranje predmetima prilikom pakiranja i bilo bi mnogo bolje rješenje kada bi 

Muzej imao stalno zaposlene restauratore umjesto da se povremeno ili privremeno angažiraju vanjski 

suradnici.  



Članica Vijeća Aleksandra Vlatković ističe da se cjelokupan proces preseljenja mora i administrativno 

pratiti tako da se zasebno evidentira izlaz svakog predmeta iz ovog prostora kao i ulaz u novi prostor.  

Ravnateljica upozorava da se sredstva iz Fonda solidarnosti moraju iskoristiti do kraja lipnja 2023. g. 

pa se preseljenje treba provesti najkasnije do kraja svibnja 2023.g. Veći predmeti se mogu prenijeti 

već u trenutku kada pristigne odgovarajuća oprema u Kačićevu. Treba imati u vidu da će se transport 

građe obaviti u više etapa jer se i oprema isporučuje sukcesivno.  

Članica Vijeća Sanja Potkonjak smatra da bi se postupak nabave usluge transporta trebao što prije 

pokrenuti da bi se na vrijeme iskoristila sredstava iz Fonda solidarnosti.  

Predsjednica Vijeća Tea Škokić navodi da bi se pitanje nedostatka prostora trebalo riješiti privremenim 

zatvaranjem muzeja ako to bude potrebno.  

Članica Vijeća Ljiljana Vilus Japec ističe da se tekstilna građa trenutno ne može u većoj mjeri preseliti 

s obzirom da još nije isporučena oprema za tekstil, a muzej je ostao i bez troje restauratora u kratkom 

vremenu.  

 

7. 

Ravnateljica navodi da je Plan nabave za 2023. godinu donesen na temelju financijskog plana s time 

da je sada izvjesno da će nabava priključka struje za Kačićevu biti skuplja od planirane jer će trebati 

osigurati priključak puno veće snage od trenutno ugovorenog. 

Nakon kratke rasprave, članice Vijeća jednoglasno 

USVAJAJU 

Plan nabave Etnografskog muzeja za 2023. godinu. 

 

8. 

Tajnica Muzeja Jerka Bušić predstavlja članicama Vijeća prvi muzejski Pravilnik o uredskom poslovanju 

izrađen po uzoru na Uredbu o uredskom poslovanju, ali je prilagođen potrebama Muzeja u 

jednostavnom uredskom poslovanju s obzirom na to da Muzej ima vrlo malo javnih ovlasti. Osnovni 

cilj donošenja Pravilnika je digitalizacija uredskog poslovanja i arhive, smanjenje dokumentacije u 

fizičkom obliku, ubrzanje i pojednostavljivanje procedura, kao i bolja umreženost zaposlenika, što će 

olakšati buduće poslovanje na dvije lokacije. 

Članice Vijeća, nakon rasprave, jednoglasno  

DONOSE 

Pravilnik o uredskom poslovanju Etnografskog muzeja. 

 

9. 



Ravnateljica informira Vijeće da su stručnjaci koji rade na projektu obnove zgrade u Kačićevoj  

sugerirali da, nakon završetka projekta i stavljanja zgrade u punu funkciju, treba osigurati adekvatno 

održavanje objekta u skladu sa suvremenim standardima, što je ujedno i uvjet za korištenje garancija. 

U važećoj sistematizaciji radnih mjesta Muzej ima predviđeno radno mjesto voditelja održavanja 

objekta koji mora biti stručnjak sa završenim arhitektonskim ili građevinskim fakultetom. Međutim, za 

potrebe održavanja objekta na način na koji upućuju spomenuti stručnjaci, na takvom radnom mjestu 

prikladnije je imati stručnjaka iz područja strojarstva ili elektrotehnike, slijedom čega se i predlaže 

izmjena Pravilnika o unutarnjem ustrojstvu i načinu rada Etnografskog muzeja na način da se izmijene 

potrebne kvalifikacije za navedeno radno mjesto.  

Članice Vijeća postavljaju pitanje zašto je uvjet za zapošljavanje na tom radnom mjestu visoka stručna 

sprema i polaganje stručnog ispita. Postavlja se i pitanje koji stručni ispit treba biti položen za takvu 

vrstu posla i kolika je vjerojatnost pronalaska zaposlenika te struke s tako visokim kvalifikacijama za 

rad u ustanovi kulture. Smatraju da bi uvjeti trebali biti pojednostavljeni, da bi trebalo uzeti u obzir 

srednju stručnu spremu općeg tehničkog smjera te mogućnost polaganja stručnog ispita u određenom 

roku nakon zapošljavanja, sve kako bi se povećala vjerojatnost pronalaska radnika.  

Radi dodatnih konzultacija ravnateljice sa strukom i Osnivačem u vezi radnog mjesta voditelja 

održavanja objekta, članice vijeća zaključuju da će se odgoditi rasprava i donošenje Pravilnika o 

izmjenama Pravilnika o unutarnjem ustrojstvu i načinu rada Etnografskog muzeja do sljedeće sjednice. 

 

10. 

Ravnateljica obavještava Vijeće da je upravo pristigao zahtjev izvođača radova na objektu u Kačićevoj 

za još jednim produženjem roka za dovršetak radova, do 30.4.2023. godine. Razlog za produženje su 

nepredviđene okolnosti u vezi s izvedbom priključaka vode, električne energije, plina i DTK instalacija. 

Očekuje se pozitivno očitovanje nadzora i voditelja projekta nakon čega će biti potrebno sklopiti novi 

dodatak osnovnom ugovoru. 

Predsjednicu Vijeća zanima kako će se konačno riješiti problem vodovodnih instalacija. Ravnateljica 

navodi da zadnje predloženo rješenje ide u smjeru spajanja novih instalacija na postojeći sustav, što 

je vrlo nepovoljno tehničko rješenje s obzirom na loše stanje postojećih instalacija. 

 

11. 

Što se tiče aktivnosti vezane uz Fond solidarnosti, ravnateljica navodi da je sklopljen ugovor za 

isporuku materijala za pakiranje građe. Isporučitelj je obišao prostore muzeja i dogovorena je 

dinamika isporuke uvažavajući prostorne mogućnosti zgrade i raspored rada zaposlenika koji će biti 

na raspolaganju. Pokušat će se sve smjestiti u glavnu zgradu. 

 

12. 

Tajnica Jerka Bušić obavještava Vijeće da je, nakon provedenog trećeg natječaja, na radnom mjestu 

administratora zaposlena Hanna Jünker, s obrazloženjem navedenim u odluci ravnateljice objavljenoj 

i na internetskoj stranici Muzeja. 



13. 

Ravnateljica ističe da su Osnivaču upućeni zahtjevi za odobrenjem zapošljavanja tri osobe na radnom 

mjestu restauratora tehničara odnosno konzervatora – restauratora. Ako Osnivač u skorijem roku ne 

odobri zahtjeve, morat će se angažirati i vanjski suradnici za ispomoć u procesu selidbe koja je trenutni 

prioritet.  

Članica Vijeća Ljiljana Vilus Japec upozorava na nastalu situaciju u kojoj se očekuje od restauratora za 

tekstil da preuzmu poslove restauratora kojima je prestao radni odnos, a bili su zaduženi za građu od 

drva, kamena, keramike i metala. Ističe da restauratori tekstila nemaju potrebne kvalifikacije, niti 

stručnih znanja niti iskustva u brizi o građi potpuno druge vrste i ne bi smjeli snositi teret odgovornosti 

za građu za koju nisu stručni.  

Predsjednica Vijeća Tea Škokić smatra da će zbog aktualnog preseljenja biti nužno reorganizirati 

poslovanje i zaduženja dok se ne zaposle novi radnici. U tom pravcu članice Vijeća predlažu da se 

požuri Osnivača u obradi zahtjeva za zapošljavanje, a u međuvremenu da kustosi izrade plan 

preseljenja vodeći računa da ne dođe do preopterećenja zaposlenika koji sudjeluju u pakiranju i 

preseljenju fundusa. 

 

Predsjednica Upravnog vijeća zaključuje sjednicu. 

 

Završeno u 15:30  sati. 

 

Zapisničarka:       Predsjednica Upravnog vijeća: 

____________________     _________________________ 

Jerka Bušić,v.r.                                                                                       dr.sc. Tea Škokić,v.r. 

 

Ur.broj: 135/23 

Zagreb, 30.1.2023. 


